

除書籍外，圖書館也有以海洋生物作主題的唯讀記憶光碟，小朋友可於二樓的兒童多媒體室使用。  
Aside from books, CD-ROMs about marine creatures are also available at Children's Multimedia Room.

3D大自然教室 • II，海洋生物 [電子資源]  
台灣：元尊文化，1998。  
索書號：J 366.87 1342 [CDR9843]

會許願的魚 = The fish who could wish [電子資源]  
台北：光復書局，1998。  
索書號：J 889 8072 [CX27234]

Rainbow fish [electronic resource].  
St Ives, Cambs : Global Software Publishing Ltd. : Dorling Kindersley, c2001.  
Call No.: J 372 RAI [CX81562]

Stanley : wild for sharks! [electronic resource].  
Burbank, CA : Disney Interactive, c2002.  
Call No.: J 372.21 DIS [CX86164]

## 兒童電子資源 Electronic Resources for Children

小朋友可透過香港公共圖書館多媒體資訊系統，探索豐富且多元化的數碼化圖像、影音館藏資料及各種電子資源，讓你無論何時何地，都能感受閱讀的樂趣。圖書證持有人可透過互聯網登入觀看。  
(<https://mmis.hkpl.gov.hk/kids>)

Want to experience fun of reading at all time? Kids can explore our collection of digitised images, audio-visual recordings and electronic resources through the HKPL Multimedia Information System (MMIS) whenever you want. Library cardholders of the Hong Kong Public Libraries can access via the Internet. (<https://mmis.hkpl.gov.hk/kids>)

本刊物由香港公共圖書館於 2014 年 8 月編印  
Published by the Hong Kong Public Libraries in August 2014



康樂及文化事務處  
Leisure and Cultural Services Department

香港公共圖書館  
Hong Kong Public Libraries

## 數碼化圖像及影音館藏資料 Collection of digitised images, audio-visual recordings

### 例子 Examples:

余國康作畫；趙美薇撰文  
小魚兒歷險記 [電子書]  
香港：市政局公共圖書館，1982。

海中霸王 = Rulers of the deep [錄影資料]  
台北：協和國際，2000。

藍色萬花筒：海洋生態 [錄影資料]  
台北：財團法人公共電視文化事業基金會，2000。

Fish : a first film [videorecording]  
St. Louis, MO, USA : Phoenix Learning Group, 2000.

Talking to the animals. In love with dolphins [videorecording]  
Hong Kong : Radio Television Hong Kong, c2005.

## 電子書 e-Books

### 方正中文電子書 Apabi Chinese eBooks

方正中文電子書（兒童館藏）提供約二千本適合兒童及青少年讀者使用的中文兒童圖書。館藏內很多的圖書均附有插圖，而內容主要是兒童文學、教育、語言、自然科學及傳記等。

The collection offers about 2,000 titles of Chinese children's books, which are suitable for children and young readers. Many titles are provided with illustration and the subjects are mainly in children's literature, education, languages, natural science and biography etc.

### 例子 Examples:

林靜編著  
古老的脊椎動物：魚  
北京：中國社會出版社，2012。

青少年科普編委會編著  
海洋生命  
長春：吉林科學技術出版社，2012。

海底的精靈  
哈爾濱：哈爾濱出版社，2010。

## 電子資料庫 e-Databases

### 牛頓教科書影音資料館 Newtonkids Digital Museum

《牛頓教科書影音資料館》提供約300項主題式短片，讓學童及對大自然資訊有興趣的讀者，可從動物、植物、生態保育、天文氣象、自然景觀及地球科學等不同的角度來認識我們的地球。This is a collection of video materials from Taiwan for students and people who are interested to learn more about our world.

### Grolier Online Kids

Grolier Online 包括五個資料庫：大美百科全書線上資料庫 (Encyclopedia Americana)、Grolier Multimedia Encyclopedia、The New Book of Knowledge、The New Book of Popular Science 及 Lands and People。主題範疇包括多元化學術領域、涵蓋藝術、社會科學、地理、歷史、哲學、宗教、體育與娛樂、科技等等。Grolier Online comprises 5 databases: Encyclopedia Americana, Grolier Multimedia Encyclopedia, The New Book of Knowledge, The New Book of Popular Science, as well as Lands and People. It covers the fields of arts, social sciences, geography, history, philosophy, religious, sports and entertainment, science and technology, etc.

### 例子 Examples:

Bardach, J. E. (2014). Fish and Shellfish Culture. *Encyclopedia Americana*. Retrieved March 5, 2014.

Hunter, C. L. (2014). Coral. *The New Book of Knowledge*. Retrieved March 5, 2014.

Ryan, E. J., & Ryan, F. J. (2011). Starfish and Other Echinoderms. *The New Book of Popular Science*. Retrieved March 5, 2014.

## 網上資源 Web Resource

- 香港魚網  
<http://www.hk-fish.net>
- 台灣國立海洋生物博物館 — 兒童網站  
<http://kids.nmmba.gov.tw>
- 台灣海洋生態資訊學習網 — 兒童版  
<http://study.nmmba.gov.tw>
- 漁農自然護理署：香港的珊瑚及其他海洋生物  
<http://www.afcd.gov.hk>
- Natural History Museum — Life in the Sea  
<http://www.nhm.ac.uk>
- World Wildlife Fund : Go Wild — Oceans  
<http://gowild.wwf.org.uk>



遠眺一片蔚藍的海洋，你想過這片地球上最大的空間孕育了哪些生物呢？香港中央圖書館兒童圖書館特地編輯這本「海洋教室」圖書館資源選介，當中包括有關「海洋生態」及「海洋小故事」的圖書館資料，還介紹各種兒童電子資訊及網上資源。小朋友，我們將會為你號召多種海洋生物，讓你們多角度探索精彩萬千的海底世界！

When you look over the sea, do you recognize that thousands of creatures are living underneath? The Children's Library of Hong Kong Central Library compiles the resources guide of "Marine Life" by introducing different library resources about marine animals. Children can make friends with funny sea creatures whenever you want. Are you ready to explore this fantastic underwater world?

